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aan ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

Zwerfvuil  -  Referentiestudie

Zwerfvuil en het invoeren van een beloningssysteem, zoals statiegeld, is de voorbije 
maanden en weken meermaals aan bod gekomen in de commissie Leefmilieu. De cijfers 
over de hoeveelheid zwerfvuil die de Openbare Vlaamse Afvalstoffenmaatschappij 
(OVAM) verzamelt, zijn niet goed. Het aandeel zwerfvuil stijgt nog steeds. De minister wil 
een vervroegde evaluatie doen waardoor we in 2023 zouden kunnen overgaan tot de 
invoering van een beloningssysteem.
 
Ondertussen zijn er nog studies bezig, zoals het onderzoek naar de kosten van zwerfvuil 
in verschillende omgevingstypes. Deze studie zou volgens de initiële planning 
ondertussen afgerond moeten zijn.

1. Kan de minister de referentiestudie bezorgen? 

2. Wat zijn de voornaamste conclusies uit de referentiestudie?

3. Welke acties of initiatieven zal de minister op gang zetten om met de conclusies van 
de referentiestudie aan de slag te gaan? Welke timing hanteert de minister 
daarvoor?



ZUHAL DEMIR 
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 96 van 19 oktober 2021
van TINNE ROMBOUTS

1. Aan de studie referentiekosten wordt momenteel de laatste hand gelegd. Ze zal 
worden gebruikt voor het vastleggen van de verdeelsleutel van de vergoedingen  die 
de gemeenten en andere overheden zullen ontvangen voor hun inspanningen voor 
het opruimen, inzamelen en voorkomen van zwerfvuil. De totale zwerfvuilkost 
daarentegen zal worden bepaald op basis van een bevraging bij de relevante 
overheidsinstanties die kosten dragen in het kader van het zwerfvuilbeleid. Deze 
inschatting werd reeds uitgevoerd in 2015, 2017 en 2019 en leverde vrij consistente 
schattingen op. Momenteel bekijken we nog of we de laatste inschatting (van 2019) 
kunnen verbeteren met aanvullende info. We zullen de methode ook toetsen aan de 
Europese richtsnoeren die we eind dit jaar verwachten.

2. Zie vraag 1.

3. De studie referentiekosten wordt gebruikt als basis voor het vaststellen van een 
verdeelsleutel voor de vergoedingen die lokale, provinciale en Vlaamse overheden 
krijgen voor de zwerfvuilkosten die zij maken. Wij werken samen met de andere 
gewesten aan een interregionaal samenwerkingsakkoord voor de inning van de 
zwerfvuilkosten bij de producenten. Het is de bedoeling dat dit ingaat vanaf 2023 
zodat vanaf 2023 de zwerfvuilkosten kunnen geïnd worden bij de producenten. In de 
loop van 2023 moet er ook een regeling zijn die ervoor zorgt dat de geïnde middelen 
worden verdeeld over de diverse overheden volgens de bovenvermelde 
verdeelsleutel.


